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Prosinec 2022  

VYDÁVÁ OBECNÍ Ú ŘAD HROBICE  Ročník             Č ís lo  4 

Vážení spoluob čané, 
drazí a milí p řátelé 

 

      Již za několik dnů budeme slavit Štědrý den 
a následující vánoční a novoroční svátky. 
      Vánoční atmosféra však začíná již adventní 
dobou, což je období, kdy mají být všichni lidé 
v klidu, rozjímat a očekávat příchod vánočních 
svátků. První adventní neděle v tomto roce byla 
již 27. listopadu. 
      Jsem velmi rád, že po 2 letech „covidových 
zákazů“ se nám podařilo u budovy OÚ rozsvítit 
vánoční stromeček a zazpívat koledy. Milým 
překvapením pro mě byla velká účast dětí 
i dospělých. 
      Tento týden nás překvapila sněhová nadílka, 
na kterou v měsíci prosinci už ani nejsme zvyklí. 
Bylo by krásné, kdyby sníh vydržel i na Vánoce, 
tak jak to bývalo za mého dětství a děti mohly 
prožít skutečné „bílé Vánoce“. 
      Dovolte mi, abych Vám v tomto období popřál 
hodně klidu, pohody, abyste si v této vánoční době 
našli více času nejen pro své blízké z rodinného 
kruhu, ale i pro skutečné přátele.  
      Na závěr bych chtěl poděkovat všem lidem, 
členům zastupitelstva obce, členům zájmových 
organizací, kteří se nám snaží pomáhat zvelebovat 
naší obec, realizovat kulturní a společenské akce 
a přispívají svou činností a vystupováním k dobré-
mu soužití v obci. 
      Vám všem, drazí přátelé, přeji do nového roku 
2023 hodně zdraví, lásky, přátelství, tolerance, 
dobré sousedské vztahy, a aby se Vám splnila 
všechna přání a předsevzetí. 

 
 

Ing. František Gajdošík - starosta 
 



ROZSVĚCOVÁNÍ VÁNOČNÍHO 
STROMEČKU 

 

Po dvouleté „coronavirové pauze“ jsme se konečně dočkali. 
V pátek 2. prosince se v naší obci uskutečnilo rozsvěcování 
vánočního stromečku. A byla to akce vskutku očekávaná a také 
zdařilá. Přípravy začaly vlastně už v září, protože součástí této akce 
je i kulturní program, ten pak nelze připravit ze dne na den. 
Postupně se tak začali připravovat žáci Základní umělecké školy 
Zlín – Malenovice, pobočky Hrobice, a také děti z Mateřské školy 
Hrobice. Vystoupení žáků ZUŠky se pak rozhodly okořenit i místní 
hrobické ženy, které pravidelně docházely na zkoušky a pilně svůj 
program doma „pilovaly“. 

Už týden před samotnou akcí se pilně cizeloval program a přípravy vrcholily. A nastal den „D“. Jak jsem již zmínil, 
bylo to po dvou „zakázaných“ (resp. třech) letech, co jsme se mohli takto hromadně sejít u našeho vánočního stromečku, 

rozsvítit jej, a přivítat tak adventní období. Bohužel v ten den měl 
svoji akci i Greiner a neočekávala se velká účast veřejnosti. 
Hrobičani však mile potěšili a sešli se v hojném počtu. Chvíli 
po čtvrté hodině odpolední se pak ujaly u stromečku slova zdatné 
moderátorky Andrea a Kája a všechny přivítaly. Děti z mateřské 
školy (bohužel kvůli nemocnosti v malém počtu) zazpívaly několik 
koled a stromeček byl, za notného jásotu a potlesku všech 
přítomných, rozsvícen.  

Následující program poté pokračoval v prostoru za obecním 
úřadem, kde s vánočními písněmi vystoupily děti ze „ZUŠky“ na klávesy, Eliška a Helča. Vrcholem pak byl místní 
ženský sbor „Bambini di Hrobice“ ve složení Andrea, Petra, Kamil, Mirka, Eva, Lidka, Kája, Venďa a Blanka, 
který bravurně předvedl píseň „Těšíme se na Ježíška“ a své vystoupení završil „Rolničkami“. 

Poté začali mezi lidmi pobíhat čerti a k mikrofonu přišel i Mikuláš. Několik dětí tak předneslo nějakou básničku 
či písničku, Mikuláš všem promluvil do duše a společně s andělem rozdali dětem nadílku. A nadílka samozřejmě 
neminula ani dospělé, avšak v trochu jiné formě. V místní garáži pro obecní traktor vznikl improvizovaný stánek 
s vynikajícím svařákem. Samozřejmě nechyběla ani slivovička na zahřátí, či nějaké pochutiny jako například pečení 
šnečci. Přítomní se tak bavili, popíjeli, konec akce pak drobně 
ozdobily i sněhové vločky. 

Stromeček již tedy svítí a všichni si společně užíváme 
předvánoční čas. A doufám, že snad ne ve shonu, ale s náležitou 
rozvahou, klidem a hezkou náladou při těšení se na Vánoce. 
Nezbývá nakonec už nic jiného než doufat, že se vám všem tato 
akce líbila, a také poděkovat všem pořadatelům, kteří se na akci 
aktivně podíleli. Přeji vám krásné klidné Vánoce a nashledanou 
na některé z dalších kulturních akcí. 

Milan Štefka       
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UKONČENÍ SEZÓNY NA DUBÍČKU 
 

Podzim už byl v plném 
proudu, a tak se čekalo na vhodný 
termín a počasí, aby se mohla ukončit 
sezona na Dubíčku. Státní svátek 
28.  října se stal tím vhodným 
termínem. Bylo již hodně studené 
počasí, ale to návštěvníkům areálu 
nevadilo. Vše se však muselo 
nachystat a připravit dopředu a čekat, 
zda nám to příroda nepokazí. 
Stoupající oblíbenost této akce, je rok 
od roku větší, a bylo to vidět i letos 

na podzim. Dubíček se začal plnit 
ještě před oficiálním zahájením.  
Lavičky pod přístřeškem brzy 
nestačily a lidé posedávali po okol-
ních lavičkách s očekáváním, kdy už 
se bude konečně servírovat 
to vařené. Doneslo se zelí, pečivo 
a už se to vydávalo. Odpoledne 
pokračovalo v družné zábavě, jídla 
a  pití bylo dostatek a všichni 

očekávali, kdy už se donese z kuchyně domova to pečené. Za velkého zájmu maso z plechů mizelo jedno za druhým, brzy 
však došlo zelí, ale to nevadilo, stačil chleba. Tak velkou návštěvnost nečekal snad nikdo. Většinou se prodává něco přes 
sto porcí. Ale teď na podzim bylo prodáno přes dvě sta. Nezbylo než dochutit polévku a ta mizela v přinesených 
nádobách. Večer pomalu končil a všichni odcházeli spokojeni. V dalších dnech bylo potřeba uklidit a zazimovat areál. 
Těšíme se na jaro při otvírání areálu. Ať žije Dubíček.  
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VÁNOČNÍ ZASTAVENÍ U CIMBÁLU 
SE SOUROZENCI BAŤKOVÝMI 

 

První neděli v prosinci přivítal zcela 
zaplněný sál Hostince u Gajdošíků 
sourozence Baťkovy. Občané z Hrobic 
a okolí si přišli poslechnout písně lidových 
zpěváků z kraje zvaného Podluží. Souro-
zenci Zdeněk a Božena Baťkovi absolvují 
několik desítek koncertů v různých koutech 
naší republiky ročně a jeden z těch koncertů 
zazpívali právě u nás za doprovodu cimbálu, 
za kterým seděl Zdeněk Baťka mladší. 

Ve vánočně vyzdobeném sále v 16 hodin přivítala Eva Krmášková 
účinkující a posluchače v sále, a tak nic nebránilo tomu, aby koncert mohl 
začít. Po úvodní písničce nám moderátor Ludomil Kuba představil 
účinkující a popřál nám všem v adventní době, kdy se blíží vánoční svátky, 
pěkný poslech a pohodu. Po každé sadě písniček znovu přistupoval 

k mikrofonu a popisoval krajinu vzniku písniček, krajinu plnou vinohradů, dobrých lidí, lásky a pohody.  Střídala se jedna 
písnička za druhou nejen lidových autorů, ale i z nové tvorby. Několikrát se ze sálu ozýval smích, když nás konferenciér 
pobavil veselými příhodami a anekdotami. Krásný pěvecký přednes sourozenců Baťkových byl pokaždé odměněn 
potleskem. Hodina a půl utekla jako voda 
a koncert k lítosti mnohých skončil. Všichni jsme 
ocenili, že sourozenci Baťkovi jsou zpěváci, 
kteří skromně a nenápadně přispívají do poklad-
nice hudebního života. Uvádějí písničky tam, kam 
patří, mezi lid, ať se jimi raduje a těší. Na závěr 
chci poděkovat Evě Krmáškové, její rodině, 
Andrei Červenkové, Lidce Červenkové a Kamilu 
Červenkovi za zorganizování tohoto vánočního 
koncertu.  
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SETKÁNÍ STARŠÍCH SPOLUOBČANŮ 
 

Stejně jako jiné kulturní akce 
v  naší obci, i tuto potkala dvouletá 
odmlka díky pandemii. Letos už se však 
vše podařilo a kulturně školská komise 
mohla zorganizovat tradiční setkání 
starších spoluobčanů. Toto setkání má 
již dlouholetou tradicí a pravidelně 
se zde mohou sejít občané starších 
ročníků, kteří třeba nechodí na běžnější 
zábavy zaměřené spíše na „omladinu“.  

Na sobotu 19.listopadu byla tedy 
opět pozvána oblíbená kapela ID BAND 
ve složení Dana a Ivan. Jako pokaždé se 
jim podařilo přítomné roztančit, dobrá 
nálada se linula celým sálem, což je 
vidno i z fotografií. A k dobré zábavě 
nemohlo chybět ani dobré jídlo a pití, o což se postarala kuchyně a bar místního pohostinství. K hrobickým obyvatelům 
také patří naši spoluobčané z Domova na Dubíčku, kteří byli samozřejmě opět pozváni a dorazili. 

Je jen trochu škoda, že tato dlouholetá kulturní akce 
je navštěvovaná stále méně a méně. Jsou občas slyšet argumenty 
„já nejsem nějaký důchodce“, „já se ještě necítím starý“ nebo třeba 
„co bych tam dělal“. Velké množství akcí je u nás zaměřeno na děti 
a  spíše mladé, a proto právě Setkání starších spoluobčanů, 
kde se i starší mohou potkat, třeba si po delší době popovídat 
a zabavit se či popít ve volnějším tempu.  

Závěrem patří velké poděkování pořadatelům, protože 
i v  zásadě ta nejjednodušší akce obnáší v zákulisí značné 
organizační úsilí. Děkujeme.   
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

V čase uzavření mateřské školy v době hlavních prázdnin proběhla 
výměna podlahy v jídelně a výmalba 1. třídy. Všichni zaměstnanci 
se podíleli na úklidu a přípravě na zahájení nového školního roku, kdy 
jsme letos přivítali 12 nově přijatých dětí.  
 

 
Na uvítanou jsme dětem upekli perníčky ve tvaru medvídka 

pro děti z 1. třídy a včeliček pro děti z 2. třídy. Děti si perníčky nazdobily 
a hned snědly. V týdnu s názvem „Já a moji kamarádi“ jsme měli za cíl 
hledání kamaráda a usnadnění tak adaptace na nové sociální prostředí. 
Týden provázel řadu zajímavých aktivit, her a výtvarných činností. 

 
Dalším velkým vzdělávacím tématem v měsíci 

září máme téma Ovoce a zelenina. V těchto týdnech 
se snažíme dětem přiblížit nejen druhy a správné názvy, 
ale především se zaměřujeme na výuku a zkoumání 
všemi smysly a to od čichu, hmatu až k chuti, kdy vše 
ochutnáváme, vaříme, pečeme, moštujeme a další. 
 
 

Začátkem měsíce října bylo krásné počasí a my se vydali 
na výlet do Zoo Lešná. V Zoo jsme byli téměř samotní a děti 
měly prostor vše si krásně prohlédnout, prozkoumat a dojít 
až na konečnou vláčku, který nás vyvezl k hlavnímu vchodu. 
Výlet jsme si náramně užili a za rok ve stejnou dobu 
se chystáme znovu.  

 

A jelikož jsme se byli podívat na živá zvířata, 
napadla nás možnost vydat se za týden do Dřevěné Zoo 
v Ostratě. Jelikož to máme, jak se říká za humny, vydali 
jsme se linkovým autobusem. Dřevěná Zoo má více 
než 212 exponátů, a tak nám chvíli trvalo vše si pořádně 
prohlédnout. Počasí nám také přálo a děti byly plné 
zážitků.  

 
 
 
 

Den stromů jsme letos pojali celotýdenním projektem, kdy děti 
měly možnost zdokonalit se v poznávání stromů, jejich plodů a listů. 
Velmi je zaujaly hry s přírodninami, stavění lesů se zvířátky, zdravotní 
cvičení s kaštany a šiškami, mnoho výtvarných a pracovních aktivit. 
V pátek jsme se vydali do terénu, kde pro děti byly přichystány otázky 
a úkoly. Na Dubíčku se děti zdržely o chvilku déle, jelikož tam 
odstartovala soutěž O krále stromů. Děti vyráběly čelenky, hledaly 
odpovědi na otázky a samozřejmě nechyběly ani soutěže.  
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V polovině listopadu navštívil školku Balonkový klaun. Velkým zpestřením 
a rozveselením nejen dětí bylo kouzelnické představení plné písniček a tanečků. 
Na závěr každému vyrobil zvířátko z balónku. 

 
 
 
Přípravu na advent jsme začali 

společně s rodiči odpolední výrobou 
věnců. Tímto děkujeme všem zúčast-
něným za milou atmosféru a paní 
Juříkové a Vozničkové děkujeme 
za pohoštění. O týden později si děti 
nazdobily vánoční stromeček perníčky, 
které jsme upekli a nazdobili ve školce. 
Děkujeme tatínkovi panu Košařovi 
a  rodičům Burdovým za zakoupení 
vánočních stromů do tříd pro děti. 
 
 
 

 

V pátek 2.12. se v naší školce 
pohybovali pouze čerti a andílci. Čertovské 
a Andělské dopoledne se neslo v duchu her, 
soutěží a zábavy. Hned při vstupu museli 
všichni projít bránou, dále bylo pro ně 
připravené "peklo a nebe" se spoustou 
rekvizit, se kterými si mohli hrát. 
Samozřejmostí byl i fotokoutek, kvíz 
a na závěr tradiční hostina. Děti si v rámci 
dopoledne vyzkoušely nejen házení 
bramborou, skákání v pytli, skákání 
po obláčcích, ale i mnoho dalších her. 
 

 
V pondělí 5. 12. navštívil naši školku 

Mikuláš společně s andělem a čertem. Děti 
byly plné očekávání, ale letos máme samé 
hodné dětičky, a tak čert letos nikoho 
neodnesl. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Jménem celého kolektivu Vám přeji krásné a příjemné prožití svátků vánočních  
a hodně zdraví, štěstí a pohody v novém roce. 

 
 

Mgr. Lenka Kaulincová 
ředitelka MŠ  
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MILÍ PŘÁTELÉ, 
 

snad si také vybavíte noc, kdy jsme jako malí chodívali na půlnoční. 
Pod sněhulemi křupala bílá nadílka, od pusy se kouřilo a hlavičkou se míhala 
spousta rozbalených dárků. Dost možná si ji nostalgicky přikrášlujeme, 
ale věřím, že to byla skutečně krásná noc. Noc plná světla. Možná bychom 
řekli i svatá noc. To by nám potvrdili i vědci zabývající se původem slov. 
Název Vánoce jsme si podle nich vypůjčili od našich německy mluvících 
sousedů. Ti Vánocům říkají Weihnachten, což vzniklo ze slov „o svaté noci“.  

A není to náhoda. To hlavní, co si křesťané připomínají, se odehrálo 
o dvou nocích. V kalendáři tak máme dva křesťanské svátky noci: Svatou noc 
(Vánoce) a Velikou noc (Velikonoce). Při té první se Bůh tajemně, skrytě 
dotýká tohoto světa. Vybere si chudé místo, stáj v Palestině, nedaleko Mrtvého 
moře, kde najdeme také nejhlubší bod, kam může člověk na zemi sestoupit 
suchou nohou. Jako by nám Bůh chtěl říct, že člověka jako ztracenou ovečku 
bude hledat kdekoli. Této noci říkáme svatá. A to, co je svaté, posvátné, 
je neuchopitelné. Je v tom kus daru, kus něčeho, co si nedovedeme jednoduše 
vysvětlit. Možná proto tak často mluvíme o „kouzlu Vánoc“. Je to noc, 
která obdarovává. Noc, kdy se děje něco nečekaného. Je to noc života. 

A pak je tu druhá noc. Ta, které říkáme Velká. Slunce se o Velkém 
pátku zatmí, byť jsou teprve tři hodiny odpoledne. Ježíš vstupuje do Veliké 
noci závěru svého života. Přichází bolest a smrt. Jako kdyby Bůh chtěl ukázat, 
že nás nehodlá hledat jen v zemských hlubinách, ale také v těch propastech, 
které nás potkávají v životě. Hlavně v té nejhlubší. Je to noc smrti. Ale právě 

o této noci se vše zlomilo. Z hlubiny se znovu ozve tlukot srdce. Ve tmě se objevuje světlo. První noc je Svatá, protože 
Bůh tajemně přichází do tohoto světa. Druhá noc je Veliká, protože nám Bůh ukáže, že jeho život vítězí nad smrtí.  

Náš život je jako nit mezi těmito dvěma nocemi: Svatou a Velikou. O té první jsme dostali dar života. A Kristus 
nám ukazuje, že obětavost, vzájemnost a dobrotu, kterou vneseme do své Velké noci promění v nový život.  

Ať Vám, kteří prožíváte krásné Vánoce s blízkými, i Vám, kdo jste o těchto Vánocích (možná poprvé) sami, svítí 
světlo Svaté i Veliké noci. Boží život vítězí.   
 

Požehnaný „svatonoční“ čas přeje.  
o. Lukáš Jambor 
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TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT 

 

Tradiční Tříkrálový koncert  z Městského Divadla Brno je poděkováním našim koledníkům, partnerům i všem 
dárcům a příznivcům. Koncertem tradičně provází Martina Kociánová a Jan Čenský. Koncert přináší zábavu, živé 
hudební výstupy a také reportáže o tom, jak peníze z Tříkrálové sbírky pomáhají. 
 

Koncert bude vysílán v přímém přenosu v neděli 8. ledna od 18. hodin na ČT1. 
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023 

 
C†M†B†2023 ❚❚❚❚ Další ročník Tříkrálové sbírky na Zlínsku proběhne od 2. do 8. ledna 2023 

Jak darovat? Do kasičky králům ❚ do pokladničky statické, neputovní ❚ platbou online ❚ převodem ❚ DMS 
 

záštitu převzal Vojtěch Volf, náměstek primátora a člen Rady města Zlína 
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V NAŠÍ OBCI PROBĚHNE SBÍRKA  
7. LEDNA 2023 

 

Se zapečetěnými kasičkami budou chodit dvě skupinky koledníků  



DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
OBECNĚ PROSPĚŠNÁ STRAŠIDLA 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ochotnický divadelní spolek při SDH Slušovice 

zahrál 26. listopadu v sále Hostince u Gajdošíků 
komedii o strašidlech na hradě i na radnici pod názvem 
Obecně prospěšná strašidla. Tato divadelní hra ušla 
velmi náročnou cestu, než se ji podařilo úspěšně 
představit divákům. První zkoušky začaly již v únoru 
2020, do toho zasáhla pandemická opatření, premiéra 
se odkládala, změnilo se herecké obsazení, a tak 
divadelníci museli vše zkoušet od znovu. Autor hry 
je Petr Tomšů a režie Miroslav Horák. Hra 
komediálním způsobem zobrazuje nekalé jednání 
některých činovníků  obce a s nimi propojených firem. 
Musí zasáhnout hradní strašidla, aby zachránila 

kulturní památku. Na tak mladý divadelní soubor 
byla výprava uvedené hry dokonalá a obratné změny 
scény nás překvapily.  Po celé představení se diváci 
náramně bavili. Pokud se dobře dívali, mohli mezi 
herci uvidět i hrobické občany. Byli to: bílá paní – 
Vendula Hanáčková, duch – Veronika Holíková, 
ekonomka Kostohryzová – Jakub Staněk. Rádi 

uvítáme tento ochotnický divadelní spolek v našem sále znovu, 
jak  bude příležitost. Děkujeme souboru za pěkné představení 
a mile strávený večer.  
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POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE 
 
 

str. 70 
 

Školní rok 1946 – 47 
O. Fajkus    -    J. Fajkusová    -    Drahomíra Baťková    -    p. Zíbal 
Znovu obnovena činnost loutkového divadla. Bylo postaveno nové s kompletním el. osvětlením. 
 

Školní rok  1947 – 48 
O. Fajkus    -    J. Fajkusová    -    D. Baťková    -    p. Zíbal 
44 celkem        23 chl.      21 dívek 
 

Školní rok  1948  - 49 
Rodina Fajkusova se stěhuje do Vikýřovic na severní Moravě. Nastupuje Josef Gaďourek a učitelka Božena Slavíková. 
Školní rozpočet byl 24 812 Kč. 
 

Školní rok  1949 – 50 
35 celkem       18 chlapců       17 dívek 
Josef Gaďourek     Olga Benešová 
 

Školní rok  1950  -  51 
J. Gaďourek    -    O. Benešová 
36 celkem       17 chlapců       19 dívek 
 

Školní rok  1951  -  52 
J. Gaďourek    -    O. Benešová 
33 celkem       15 chlapců       18 dívek 
 

Školní rok  1952  -  1953 
J. Gaďourek    -    O. Benešová 
34 celkem       14 chlapců        20 dívek 
Předseda MNV Fr. Přívara – tajemník Milan Bakala. Na podzim 1952 byl nábor do JZD. Získáno poměrně dost lidí. 1953 
katastrofální krupobití ?0℅úrody (nečitelné) 1953 začali lidé vystupovat z JZD 
 

str. 71 
 

Školní rok  1953  -  54 
Učitelé    -    J. Gaďourek    -    Ludmila Sklenářová 
 Nábor do pionýra  -  5 žáků. Uspořádány 3 besídky a několik kulturních vložek.  
Výlety 3-5 ročník – Macocha – Brno  1-2 Lešná – Lukov – Bezedník 
 

Školní rok  1954  -  55 
J. Gaďourek    -    L. Sklenářová 
43 celkem        19 chlapců        24 dívek 
3 žáci pionýrský slib. Předseda SRPŠ J. Gajdošík č. 65. Oslavy – 10 let osvobození – MDŽ – Děda Mráz – divadlo Sůl 
nad zlato. Pro epidemii nebyl výlet 
 

Školní rok  1955  -  56 
J. Gaďourek    -    Eva Hábová 
43 celkem         16 chlapců        27 děvčat 
5 žáků pionýrský slib. Předseda SRPŠ Emil Čuřík  - 4 přednášky 4 besídky – divadlo Krakonošova medicína. Výlet I. tř. 
Lešná – Lukov  II.tř. Radošť s Velikovou. Oprava školy OSP Gottwaldov nákladem 41 753 Kč. 
 

Školní rok  1956  -  57 
J. Gaďourek       E. Hábová 
48 celkem         24 chlapců      24 dívek 
Od 24 září do 21. října nouzové vyučování na MNV. Volby 19.5.57 do MNV – ONV  -  KNV počet členů MNV vzrostl 
z 9 členů na 12. Oplocení školy drátěným ploten  - dosud dřevěný. Výlety I.tř. Lešná  II.tř. Bratislava. SRPŠ – Výchovné 
přednášky pro rodiče. Oslavy – VŘSR – MDŽ – 2 kulturní vložky. Divadlo v důsledku karantény se nehrálo. 
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„Obec Hrobice – KRONIKA – osada Nové Dvory" (strany 70 až 71), Přepis těchto stránek je doslovný. 
V příštím zpravodaji budu ve výpisech z kroniky pokračovat - Zdeněk Kužela 

 



 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

POZVÁNKA 
V pátek a sobotu 13. a 14. ledna 2023 se uskuteční  

 

VOLBY PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY.  
 

Volební místnost bude otevřena v 1. patře obecního úřadu 
 ve společenské místnosti. 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

OŘEZ DŘEVIN OD ELEKTRICKÉHO VEDENÍ  
Vážení vlastníci a uživatelé pozemků, dovolte, abychom vás upozornili na nutnost dodržení zákona č. 458/2000 Sb. (energetický 
zákon) a povinnosti, které z něj plynou. Na základě tohoto zákona a dle platných norem (PNE 33 0000-6, PNE 33 3300, PNE 33 
3301, PNE 33 3302) vás žádáme o odstranění dřevin ohrožujících bezpečný a spolehlivý provoz elektrického distribučního 
zařízení. 
 

Odstranění, prosíme, proveďte podle níže uvedeného výpisu z předpisů tak, aby byla dodržena maximální výška porostu. 
 

Ochranné pásmo je vymezeno vzdáleností od krajního vodiče a je různé pro jednotlivé napěťové hladiny: 
 

Hladiny napětí (VN) Ochranné pásmo Výška porostu 
Nadzemní vedení | napětí od 1 kV do 35 kV 7 m od krajního vodiče maximálně 3 m 
Nadzemní vedení | napětí nad 35 kV do 110 kV včetně 12 m od krajního vodiče maximálně 3 m 
Podzemní vedení | do napětí 110 kV včetně 1 m od krajního kabelu nesmí být žádný porost 
 

Hladiny napětí Bezpečná vzdálenost pro práci Vzdálenost porostu od vedení 
Vedení NN | nízké napětí (400/230 V) 1 m od vedení alespoň 2 m 
Vedení VN | vysoké napětí (22 kV) 2 m od vedení alespoň 3,5 m 
Vedení VVN | velmi vysoké napětí (110 kV) 3 m od vedení alespoň 4,5 m 
 

Zákon a normy rovněž určují minimální vzdálenost porostu od vedení, kterou je nutné dodržet, a bezpečnou vzdálenost pro práci 
takto: 
V lesních průsecích jsou vlastníci či uživatelé pozemků povinni umožnit zaměstnancům společnosti EG.D, a.s., nebo touto 
společností zmocněným zhotovitelům udržovat volný pruh pozemku o šířce 4 m po jedné straně základů podpěrných bodů 
(sloupů) nadzemního vedení. V případě, že při odstranění porostu v blízkosti vedení nemůže být bezpečná vzdálenost pro práci 
dodržena a bezpečnost osob, technický stav vedení nebo jeho provoz by mohly být ohroženy, mohou být práce prováděny pouze 
se souhlasem společnosti EG.D, a.s., a to za podmínek pro tuto práci stanovených. 
 

Pokud stav stromoví nebude odpovídat výše uvedeným podmínkám, osloví vás zástupce EG.D, a.s., formou dopisu, ve kterém 
budou uvedeny informace o provedení odstranění a ořezu dřevin na náklady EG.D, a.s. Vlastník či uživatel nemovitosti, 
který neprovede ořez a odklizení dřevin, je povinen výkon činnosti v ochranném pásmu provozovateli distribuční soustavy 
umožnit. V opačném případě, na základě zjištění porušení právních předpisů, může Energetický regulační úřad udělit vlastníkům 
či uživatelům nemovitostí pokutu. 
 

Odstranění a ořez dřevin provádějte, prosím, průběžně. 
 

Pro případné další informace volejte Nonstop linku EG.D 800 22 55 77, nebo navštivte www.egd.cz. 

   FACEBOOK 
   OBCE HROBICE 
 
 
 

Od 1.1.2023 bude spuštěn oficiální obecní 
Facebook. Tuto stránku můžete dohledat 

pod názvem „Hrobice na Moravě“. 
 

Prostřednictvím tohoto informačního kanálu 
vám bude obec Hrobice sdělovat např. výsledky 

jednání zastupitelstva, hlášení rozhlasu, 
pozvánky a fotky z akcí 

a bezprostřední aktuální informace z obce. 
 

Pevně doufáme, že tento krok přispěje k lepší 
a pružnější komunikaci napříč naší obcí. 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

6/2022 - z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce v Hrobicích - 19.10.2022 
                                                                                                                                 
Přítomni:  Ing. František Gajdošík, Pavel Červenka, Zdeněk Kužela, Josef Škubica, Jiří Řezník, Ludmila Červenková, 
Ing. Pavel Krampla, Eva Krmášková, Petr Kopřiva a Eva Šmigurová 
 
Předsedající určil ověřovatele zápisu pana Jiřího Řezníka, paní Ludmilu Červenkovou, 
Zahájení: 17:30 hodin 
 
K bodu 1 
Jednání ustavujícího zasedání zastupitelstva obce zahájil a řídil stávající starosta Ing. František Gajdošík (dále jako předsedající). 
Přivítal přítomné a konstatoval, že jednání zastupitelstva obce bylo řádně svoláno a vyhlášeno. Přítomno bylo 9 členů ZO, 
takže zastupitelstvo bylo usnášeníschopné.  
 
K bodu 2 
Předsedající informoval, že v „Seznamu návrhu ve věcech týkajících se voleb do zastupitelstev obcí konaných 23. – 24. 9. 2022“ 
u Krajského soudu v Brně nebyl podán návrh na neplatnost voleb v naší obci.  
ZO vzalo na vědomí. 
 
K bodu 3 
Text slibu člena obecního zastupitelstva přečetl předsedající a nově zvolení přítomní členové ZO: Ing. František Gajdošík, 
Zdeněk Kužela, Jiří Řezník, Josef Škubica, Pavel Červenka, Ing. Pavel Krampla, Ludmila Červenková, Eva Krmášková, 
Petr Kopřiva 
stvrdili slib slovem „slibuji“,  podpisem potvrdili složení slibu na listině, která je přílohou zápisu z ustavujícího zasedání. 
 
K bodu 4 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v souladu 
s informací zveřejněnou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu.  
ZO schválilo program zasedání (9 členů ZO pro). 

1. Zahájení, určení ověřovatelů a zapisovatele. 
2. Ověření platnosti volby členů ZO v Hrobicích. 
3. Složení slibu členů ZO. 
4. Schválení programu zasedání. 
5. Návrh a schválení pracovníků obecního úřadu. 
6. Volba starosty, místostarosty, určení funkcí, které budou vykonávány jako dlouhodobě uvolněné (§71 zákona 

o obcích). 
7. Návrh a schválení výborů, komisí ZO. 
8. Inventarizace majetku. 
9. Návrh a schválení zástupce do MAS Vizovicko a Slušovicko, Mikroregionu Slušovicko a určeného zastupitele 

pro spolupráci s pořizovatelem UP. 
10. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů ZO ( §72 zákona o obcích). 
11. Změna výše darů jubilant ům, mimořádný příspěvek pro osoby samostatně žijící od 65 let, mimořádný příspěvek 

osobám nad 65 let. 
12. Rozpočtové opatření č.3. 
13. Projednání ostatních záležitostí. 

 
K bodu 5 
Starosta obce podal návrh na počet pracovníků obecního úřadu (uvolněný starosta obce, účetní – administrativní pracovnice 
na plný pracovní úvazek). 
Usnesení č. 1/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro), aby funkce starosty byla uvolněná, účetní – administrativní pracovnice 
na plný pracovní úvazek. 
 
K bodu 6 
ZO pan Zdeněk Kužela přednesl návrh, aby novým starostou obce byl zvolen dosavadní starosta Ing. František Gajdošík. 
Usnesení č. 2/6/2022 - Zastupitelstvo obce  z v o l i l o   (9 členů ZO pro) starostou obce Ing. Františka Gajdošíka. 
 
Ing. František Gajdošík přednesl návrh, aby novým místostarostou obce byl zvolen stávající místostarosta Zdeněk Kužela. 
Usnesení č. 3/6/2022 - Zastupitelstvo obce  z v o l i l o   (9 členů ZO pro) místostarostu obce Zdeňka Kuželu. 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

K bodu 7 
Starosta obce podal návrh na složení členů finančního výboru (FV) při ZO: Eva Krmášková, Marie Holíková, Iveta Kuželová. 
Usnesení č. 4/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) finanční výbor ve složení: Eva Krmášková – předseda FV, Marie Holíková, 
Iveta Kuželová. 
 
Starosta obce podal návrh na složení členů kontrolního výboru (KV) při ZO: Pavel Červenka, Ing. Pavel Krampla, Jiří Řezník. 
Usnesení č. 5/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) kontrolní výbor ve složení: Pavel Červenka – předseda KV, 
Ing. Pavel Krampla, Jiří Řezník. 
 
Starosta obce podal návrh na složení členů kulturně-školské a sociální komise: 
Ludmila Červenková, Markéta Řezníková, Ing. Taťána Chvalová, Eva Škubicová, Andrea Červenková, Petr Kopřiva, 
Eva Krmášková. 
Usnesení č. 6/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) kulturně – školskou a sociální komisi ve složení: Ludmila Červenková – 
předsedkyně komise, Markéta Řezníková, Ing. Taťána Chvalová, Eva Škubicová, Andrea Červenková, Petr Kopřiva, 
Eva Krmášková. 
 

K bodu 8 
ZO projednalo návrh na složení inventarizačních komisí pro rok 2022 a složení likvidační komise na celé čtyřleté volební období. 
Usnesení č. 7/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) inventarizační komise pro rok 2022 a likvidační komisi pro celé čtyřleté 
volební období ve složení: 
Inventarizační komise: 
Obecní úřad:            Josef  Škubica – předseda, Eva Krmášková, Ludmila Červenková 
Mateřská škola:         Jiří Řezník – předseda, Mgr. Lenka Kaulincová, Petr Kopřiva 
Hasičská zbrojnice:  Pavel Červenka – předseda, Ing. Pavel Krampla, Martin Slováček 
Likvida ční komise:   Zdeněk Kužela – předseda, Josef Škubica, Ludmila Červenková 
 

K bodu 9 
ZO projednalo návrh a schválení zástupce do MAS Vizovicko a Slušovicko, DSO Mikroregionu Slušovicko a určeného 
zastupitele pro spolupráci s pořizovatelem ÚP. 
Usnesení č. 8/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) Ing. Františka Gajdošíka a Zdeňka Kuželu jako zástupce obce do MAS 
Vizovicko a Slušovicko a DSO Mikroregion Slušovicko. 
Usnesení č. 9/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) starostu obce Ing. Františka Gajdošíka jako určeného zastupitele a pověřilo 
ho ke spolupráci s pořizovatelem územního plánu, tj. Městským úřadem Vizovice, odborem stavebního úřadu, dle § 47 odst. 
1 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, a to po dobu 
celého volebního období 2022 – 2026. 
 

K bodu 10 
ZO projednalo návrh o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů ZO ( § 72 zákona  
o obcích a nařízení vlády č. 318/2017 Sb., o odměnách v platném znění: 
a) místostarosty obce  
b) předsedové výborů a komisí 
c) členové výborů a komisí. 
Starosta obce navrhl, aby neuvolněným členům zastupitelstva, byla v souladu zákona o obcích a nařízení vlády č. 318/2017 Sb., 
o odměnách v platném znění, poskytována měsíční odměna ve stejné výši jako byla doposud v roce 2022 s účinností 
od 19.10.2022. V případě změn, aby odměna korespondovala NV (nárůst či pokles) po celé volební období. 
Usnesení č. 10/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) měsíční odměny za výkon funkcí neuvolněných členů ZO (§ 72 zákona 
o obcích v platném znění) ve výši:  
a) místostarosta obce - 12.524 Kč 
b) předseda výboru / komise - 1.507 Kč 
c) člen výboru / komise - 1.066 Kč 
s účinností od 19. 10. 2022. V případě nového NV, aby odměna korespondovala tyto změny po celé volební období. 
 

K bodu 11 
a) Starosta obce informoval ZO s návrhem na zvýšení finančního daru z rozpočtu obce Hrobice pro jubilanty. Tento finanční dar 
byl poskytován již 20 let v neměnné částce (500Kč) pro osoby 70, 75, 80 a nad 80 let všem. Navrhl, aby částka byla zvýšena 
na 1.000 Kč. Jedná se o osoby s trvalým pobytem v obci Hrobice (vyjma občanů s trvalým pobytem na č.p.136 a občanů 
s pobytem na úřední adrese č.p.92) 70, 75 a nad 75 po roce s platností od listopadu 2022. 
Usnesení č. 11/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) zvýšení finančního daru pro jubilanty ve výši 1.000 Kč pro občany Hrobic 
(vyjma občanů s trvalým pobytem na č.p. 136 a občanů s pobytem na úřední adrese č.p.92) ve věku 70, 75 a nad 75 let všem, 
s platností od 11/2022. 
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b) Místostarosta obce Zdeněk Kužela navrhl mimořádný jednorázový finanční dar občanům s trvalým pobytem v obci Hrobice 
(vyjma občanů s trvalým pobytem na č.p.136 a na úřední adrese č.p. 92), kteří dosáhli v letošním roce minimálního věku 65 let 
a žijí v obci v domě (bytě) sami, příspěvek v částce 5.000 Kč / osobu na pokrytí vysokých nákladů na energie. Tento příspěvek 
se bude vyplacet v měsíci listopadu a bude se jednat o jednorázový dar. 
Usnesení č. 12/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) mimořádný jednorázový finanční dar ve výši 5000 Kč pro občany od 65 
let s trvalým pobytem v obci Hrobice (mimo občany s TP na č.p. 136 a osoby s TP na úřední adrese č.p. 92), kteří žijí samostatně 
v RD nebo bytě. 
 
c) Místostarosta obce Zdeněk Kužela navrhl mimořádný finanční dar pro osoby s  trvalým pobytem v obci Hrobice (vyjma občanů 
s trvalým pobytem na č.p. 136 a s úřední adresou na č.p. 92), kteří dosáhli v letošním roce minimálního věku 65 let, mimořádný 
příspěvek – finanční dar v částce 1.000 Kč/osobu. Tento finanční dar by se již netýkal osob, kterých se týká mimořádný finanční 
dar v částce 5.000 Kč / osobu.  
Usnesení č. 13/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) mimořádný jednorázový finanční dar ve výši 1000 Kč pro občany od 65 
let s trvalým pobytem v obci Hrobice (mimo občany s TP na č.p. 136 a osoby s TP na úřední adrese č.p. 92). Netýká se již osob 
s mimořádným finančním příspěvkem 5.000 Kč. 
 
K bodu 12 
ZO projednalo rozpočtové opatření č.3 
Usnesení č. 14/6/2022 - ZO schválilo (9 členů pro) rozpočtové opatření č.3  (viz. Příloha) 
 
K bodu 13 
a) Starosta obce navrhl zvýšení poplatku za pronájem areálu Dubíček a společenské místnosti v budově OÚ. Již mnoho let bylo 
vybíráno za pronájem areálu na Dubíčku: 400 Kč + spotřebovaná elektrická energie -  občané Hrobic, 600 Kč + spotřebovaná 
elektrická energie - občané nežijící v obci Hrobice. Starosta navrhl zvýšení na: 600 Kč + spotřebovaná elektrická energie -  občané 
obce Hrobice  
1000 Kč + spotřebovaná elektrická energie - občané nežijící v obci Hrobice. U společenské místnosti v budově OÚ byl pronájem 
90 Kč / hodinu, ale prakticky není vůbec využívána. 
Usnesení č. 15/6/2022 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) změnu částky za pronájem areálu na Dubíčku a to: 600 Kč + spotřeba 
elektrické energie pro občany Hrobic, 1000 Kč + spotřeba elektrické energie pro občany nežijící obci Hrobice, Pronájem 
společenské místnosti řešit individuálně s ohledem na spotřebovanou energii. 
 
b) Starosta obce informoval o termínech blížících se kulturních akcí v obci Hrobice: 28.10.2022 - předběžné datum ukončení 
sezony na Dubíčku (tento termín se bude upravovat v závislosti na počasí), 19.11.2022 - setkání starších spoluobčanů, 26.11.2022 
- jarmark ve Sušovicích, 26.11.2022  - divadlo v sále hostince u Gajdošíků – představení ochotnického divadla ze Slušovic, 
2.12.2022 – rozsvěcování stromečku v obci, Mikuláš, 17.12.2022 – výroční schůze SDH 
ZO vzalo na vědomí 
 
c) Pan zastupitel Petr Kopřiva a paní zastupitelka Eva Krmašková navrhli, aby obec nechala zpracovat dopravní bezpečnostní 
audit obce Hrobice z důvodu vysoké rychlosti projíždějících vozidel obcí, určení nebezpečných výjezdů a míst v obci. Tento audit 
by občanům a zástupcům obce ukázal, místa riziková a do budoucna by měla obec určitý argument, při vyřizování například 
zpomalovacího ostrůvku ve spodní části obce, snížení rychlosti v obci, přechody a jiné. Dále navrhli zapůjčení stacionárního 
statistického radaru pro obec Hrobice, který by určitou dobu v obci zaznamenával rychlost a četnost dopravy. Dále byl návrh, 
aby se zakoupil nový radar místo dosavadního radaru ve spodní části obce od Slušovic, který v poslední době špatně ukazuje. 
Nový radar, který by projíždějícím řidičům ukázal, jak vlastní rychlost, tak SPZ vozidla. 
Pan starosta přislíbil, že zjistí u nadřízených orgánů (odbor dopravy Vizovice, krajský úřad Zlín) možnosti zvýšení bezpečnosti 
silniční dopravy (certifikovaný bezpečnostní audit, stacionární statistický radar…) 
ZO vzalo na vědomí 
 
 



 

 ✦ 27. a 29. prosince - Veřejné bruslení pro Hrobičany   ✦ Únor - Dětský maškarní bál 
 ✦ 31. prosince - Silvestrovské setkání před obecním úřadem  ✦ 4. února - Okrskový aktiv - SDH Hrobice 
 ✦ 14. ledna - 11. Farní pohádkový ples - Sokolovna Slušovice  ✦ 25. února - Končiny - SDH Hrobice 
 ✦ 28. ledna - Ples Mikroregionu Slušovicko - Sokolovna Slušovice ✦ Březen - Degustace hrobické slivovice 
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Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 

Naši jubilanti leden – květen 2023 
 

Ludmila Hanáčková    90 let 
Irena Ulrichová    87 let 
Marta Kuželová    87 let 
Bohumila Faldíková    84 let 
Josef Košárek    83 let 
Milan Holík    83 let 
Ludmila Kuželová   82 let 
Josef Maršálek     81 let 
Emil Čuřík     80 let 
Eva Homolová     70 let 
Milena Válková   70 let 
Zdeněk Kužela    65 let 
 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE  

Jaroslav Forejtar   60 let 
František Gajdošík    60 let 
Jana Huňová     60 let 
 
 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 
 

Zastupitelstvo obce Hrobice 
přeje všem spoluobčanům 
krásné svátky vánoční, 

pohodu, štěstí, pevné zdraví, 
lásku a vzájemné porozumění, 

a také mnoho životních  
a pracovních úspěchů 
v novém roce 2023. 

Nově narození 
 

Adam Žůrek  
Klaudie Kožíšková  
 
Úmrtí 
 

Zdeněk Čuřík  
Čest jeho památce 


